
Růst nezaměstnanosti v Liberci by měla
zvrátit průmyslová zóna
Zhruba o 17 procent vzrostla v
tomto volebním období od roku 1999 nezaměstnanost v Liberci a
jeho bezprostředním okolí. Zatímco před čtyřmi lety evidoval úřad
práce ve stotisícovém Liberci 3590 uchazečů o práci a míra
nezaměstnanosti byla 6,2 procenta, na konci září 2002 je ve městě
bez práce 4230 lidí a míra nezaměstnanosti vzrostla na osm
procent. "Nepříznivý vývoj nezaměstnanosti by mohla v příštím
roce zvrátit průmyslová zóna," řekl dnes ČTK analytik úřadu práce
Ladislav Dvořák.
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Nezaměstnanost ve městě, stejně jako v okrese se zvyšuje v
posledních dvou letech. Důvodem je recese textilního průmyslu,
který měl ve městě silné zastoupení. Příkladem může být liberecká
Textilana, která je v konkursu a počet svých pracovníků musela
výrazně snížit. Výrobu ale omezovala i řada dalších firem.
Důvodem byla především silná koruna, která je připravila o
zakázky. "Situace ve městě ani v okrese však stále není nijak
kritická, lidé, kteří skutečně pracovat chtějí, mají šanci práci
najít," poznamenal Dvořák.
Vedení města stejně jako úřad práce věří, že situaci zlepší
rozjezd výroby v průmyslové zóně. Ta byla, i když jde o soukromou
investici, po celou dobu přípravy v popředí zájmu liberecké
radnice. "I když jsme se na její přípravě či financování přímo
nepodíleli, byli jsme prostředníkem při koupi státních pozemků za
výhodnější cenu a také jsme pomohli s územním plánem a
komunikacemi," řekl náměstek libereckého primátora pro rozvoj
Jiří Veselka. Zóna se začala připravovat v roce 2000, o rok
později se přihlásili první investoři. Dnes je 120 hektarů z 80
procent obsazeno.
I když má průmyslová zóna své investory, výrobu zatím rozjely
jen dvě menší firmy, které zaměstnávají asi 120 lidí a další tři
firmy své závody staví. Se zahájením výroby v závodě největšího
investora - japonského Denso, se počítá v příštím roce. Nábor
prvních pracovníků má podle Dvořáka začít v závěru letošního
roku. V příštích letech by měla zóna poskytnout až 5000
pracovních příležitostí.
Rozjezd zóny by se podle Dvořáka neměl projevit jen v



Liberci, kde je situace poměrně dobrá, ale i v celém regionu.
Liberecký okres má v rámci kraje nejvyšší nezaměstnanost. Zatímco
v roce 1999 evidovaly úřady v celém okrese 6760 uchazečů o práci
a míra nezaměstnanosti byla 7,7 procenta, dnes hledá práci přes
7520 lidí a míra nezaměstnanosti vzrostla na 9,4 procenta.
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